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مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی لرستان:

80 هزار برگ سند آرشیو الکترونیک شد
تثبیت مالکیت اراضی ملی

سپهرغرب، گروه استان ها: مدیر امور اراضی 
سازمان جهاد کشــاورزی لرستان با اشاره به 
اینکه 80 هزار برگ ســند مربــوط به اراضی 
آرشــیو الکترونیک شد، این اقدام را گامی در 

راستای تثبیت مالکیت اراضی دانست.
علــی خادمی اظهار داشــت: در اجرای این طرح، 
ایمن ســازی و بایگانی پرونده هــای موجود در امور 
اراضی که اســناد مهم و معتبری در خصوص سوابق 
پرونده هــای ثبتــی و واگذاری اراضــی ملی و طرح 
توسعه اقتصادی مردم هســتند، در دستور کار قرار 

گرفت.
وی افزود: در شــش ماهه اول ســال 96 بیش از 
700 پرونده در امور اراضی جهاد کشــاورزی استان 
اســکن و پرونــده خوانی و ثبت ســامانه جامع امور 

اراضی کشور شده است.
مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی لرستان 
گفت: حدود 80 هزار برگ ســند به صورت آرشــیو 
الکترونیک درآمده و آرشیو 250 هزار برگ در قالب 
بیش از یک هزار و 450 پرونده باقیمانده نیز در حال 

پیگیری است.
وی ادامه داد: با توجه به قدمت و فرسودگی اسناد 
در راستای حفظ آن ها، اســکن و آرشیو الکترونیک 

این اسناد امری ضروری به نظر می رسد.
خادمــی افزود: ازآنجاکه از بین رفتن این اســناد 
می توانــد موجب بروز مشــکلات بزرگی در خصوص 
مالکیت و اســناد مردم شود، با آرشــیو الکترونیک 
اســناد اراضی کشاورزی از حالت تک نسخگی بیرون 
آمــده و برای رجوع به پرونده نیــاز به دریافت اصل 

سند احساس نمی شود.
وی گفت: علاوه بر نســخه موجود در امور اراضی 

نســخه هایی از این پرونده ها در اماکن امن نگهداری 
می شود و این نســخه ها به صورت پشتیبان هستند 
تا اگر مشــکلی برای نســخه های در دسترس پیش 
آمد، بدون فوت وقت و خلل در کار مردم از نســخه 

پشتیبان استفاده شود.
مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی لرستان 
گفت: علاوه بــر پرونده اصلاحات اراضی، پرونده های 
واگــذاری و حفظ کاربــری اراضی کشــاورزی هم 

مشمول طرح پدافند غیرعامل می شود.
وی افزود: طرح ســنددار کردن اراضی کشاورزی 
)کاداستر( و رفع تداخلات این اراضی و منابع طبیعی 
در سطح اســتان نیز در راســتای پدافند غیرعامل 

اجراشده است.
خادمــی افزود: اجــرای این دو طــرح درنهایت 
باعــث تثبیت مالکیــت مردم بر اراضی کشــاورزی 
و ســنددار کردن آن ها می شــود و همچنین با رفع 
اختلافــات مــردم و منابع طبیعی اراضــی ملی نیز 

تثبیت می شوند.
مدیــر امــور اراضی ســازمان جهاد کشــاورزی 
لرســتان گفت: از ســوی این مدیریت با متخلفین و 
زمین خواری به طورجدی برخورد می شــود و دست 

زمین خواران از عرصه های ملی کوتاه خواهد شد.

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت کرمانشاه خبر داد

برخورد قاطع و قانونی با متخلفان 
در مسیر زائران اربعین حسینی)ع(

ســپهرغرب، گروه اســتان ها: معاون بازرسی و 
و تجارت اســتان  نظارت ســازمان صنعت، معدن 
کرمانشــاه گفت: گروه  های بازرســی این سازمان با 
هدف نظارت بر عملکرد فروشندگان و ارائه دهندگان 
کالا و خدمات در طول مســیر تــردد زوار اربعین 
اسلام آباد غرب  تا  کنگاور  از شهرستان  حسینی )ع( 

استقرار یافتند.
عباس ســجادی راد از اجرای برنامه هــای نظارتی برای 

زائران ابا عبدالله الحسین)ع( خبر داد.
معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت 
اســتان کرمانشــاه افزود: در اجرای برنامه های نظارتی ایام 
اربعین حســینی)ع ( از روز گذشــته، گروه های بازرســی 
ســازمان صنعت ، معدن و تجارت استان با هدف نظارت بر 
عملکرد فروشندگان و ارائه دهندگان کالا و خدمات در طول 
مســیر تردد زوار اربعین حسینی )ع( از شهرستان کنگاور تا 

اسلام آباد غرب استقرار یافتند.
وی با اشــاره به اینکه این نظارت ها همچنان ادامه دارد، 
افزود: در این طرح بازرسان سازمان صنعت، معدن و تجارت 
به بررســی و کنترل قیمت و کیفیــت کالاهای قابل عرضه 
از نظر کم فروشی، گران فروشــی، رعایت موازین بهداشتی 
کالا ها پرداخته و ضمن تذکرات لازم و ارشــاد فروشندگان 
در راستای رعایت حال زوار با متخلفان برخورد تعزیراتی و 

قانونی اعمال می شود.
سجادی تأکید کرد: در راســتای بازرسی های حضوری 
ســتاد خبری سازمان صنعت، معدن و تجارت استان عموم 
مردم می توانند هم چنان با شماره تماس 124 تماس گرفته 
و هرگونه تخلف را گزارش دهند، همکاران ما آماده دریافت 
گزارش ها و شــکایات مردمی در زمینه های مختلف عرضه 
کالا به عموم مردم به خصوص زائران ابا عبدالله الحسین)ع( 

هستند.

مدیرکل فرودگاه بین المللی استان کرمانشاه خبر داد:

راه اندازی پرواز کرمانشاه- نجف
 و بالعکس

ســپهرغرب، گروه اســتان ها: مدیرکل فرودگاه 
راه اندازی پرواز  از  بین المللی اســتان کرمانشــاه، 
کرمانشــاه- نجف و بالعکس خبر داد و گفت: اولین 
پرواز روز گذشته ساعت 11 و 30 دقیقه انجام گردید.

مجتبــی بیاتی از برقــراری پرواز کرمانشــاه - نجف و 
بالعکس، از روز شنبه 13 آبان خبر داد.

وی تصریح کــرد: با رایزنی هایی که صورت گرفته اولین 
پرواز کرمانشــاه -نجف، ساعت 11 و 30 دقیقه روز گذشته 

)از فرودگاه کرمانشاه انجام شد.
مدیرکل فرودگاه بین المللی استان کرمانشاه، گفت: پرواز 
کرمانشاه با همکاری شرکت هواپیمایی "پویا" در کرمانشاه 
برقرار می شود و تعداد پروازها نیز احتمالاً 8 پرواز در هفته 

خواهد بود.
وی گفت: با راه اندازی این پرواز، تعداد پروازهای هفتگی 
فرودگاه کرمانشاه به 152 پرواز به مقاصد داخلی و خارجی 

افزایش خواهد یافت.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمانشاه:

20 درصد از عملیات اکتشافی پهنه 
سنقر اجرایی شده است

سپهرغرب، گروه استان ها: رئیس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان کرمانشــاه گفت: بیش از 20 
درصد عملیات اکتشــافی پهنه ســنقر در مرحله 

پی جویی اجرایی شده است.
نعمت الله حقیقی به همراه جمعی دیگر از مســئولان و 
کارشناسان، از پروژه اکتشــافی پهنه سنقر و روند اجرایی 
آن بازدیــد به عمل آورد و از نزدیــک در جریان روند این 

پروژه قرار گرفت.
حقیقی در جریان این بازدید، ضمن اعلام رضایت از روند 
اجرایــی پروژه ابراز امیدواری کرد: با اتمام مرحله پی جویی 
در پهنه مذکور اندیس های مناسبی از ذخایر فلزی از جمله 

مس و سنگ آهن اکتشاف گردد.
وی بیان کرد: عملیات اکتشــافی مرحله شناسایی پهنه 
اکتشافی سنقر در مساحتی بالغ بر 2800 کیلومتر مربع از 

اردیبهشت ماه 95 آغاز شده است.
حقیقی گفت: در حال حاضر با پایان مرحله شناسایی، عملیات 
اکتشافی در مرحله پی جویی با همکاری سازمان ایمیدرو توسط 

شرکت سامان معدن زاگرس در حال انجام است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمانشاه 
افزود: بیش از 20 درصد پــروژه در این مرحله نیز اجرایی 

شده است.

خبــر

فرماندار خبر داد:
اختصاص بیش از20 میلیارد تومان 
اعتبار برای تکمیل پروژه های آب 

روستایی کرمانشاه
سپهرغرب، گروه اســتان ها: فرماندار کرمانشاه از 
اختصاص 20 میلیــارد و 400 میلیون تومان اعتبار با 
موافقت دولت برای تکمیل پروژه های آب روســتایی 

این شهرستان خبر داد.
فضــل الله رنجبر اظهار کــرد: از ابتدای تشــکیل دولت 
یازدهم خوشــبختانه توجه خوبی به حل مشکل زیرساختی 
روســتاها صورت گرفته و در این میان شهرستان کرمانشاه 

نیز بی بهره نبوده است.
وی خاطرنشــان کرد: امســال دولــت از محل صندوق 
توســعه ملی 11 میلیــارد و 500 میلیون تومان و از محلی 
دیگر هشــت میلیارد و 900 میلیون تومــان برای تکمیل 
پروژه هــای نیمه کاره بخش آب روســتایی به شهرســتان 

کرمانشاه اختصاص یافت.
رنجبر ادامه داد: قرار اســت این مبلغ بــرای اجرای 21 
پــروژه عمرانی در 77 روســتای شهرســتان کرمانشــاه با 

جمعیتی بالغ بر هشت هزار و 500 نفر، هزینه شود.
فرماندار کرمانشــاه همچنین با بیان اینکه سال گذشته 
کار آب رســانی به 22 روستا با بیش از پنج هزار و 300 نفر 
جمعیت در حوزه شهرستان کرمانشاه صورت گرفته، افزود: 

برای این کار 140 میلیارد ریال اعتبار هزینه شده است.
وی در خصوص روســتاهایی که تاکنون در آن ها تأمین 
آب صورت نگرفته، اظهار داشــت: هم اکنون با اختصاص یک 
میلیارد تومان از محل اعتبارات اســتانی، آب رسانی سیار به 

52 روستای حوزه شهرستان در حال انجام است.
رنجبر یــادآوری کــرد: روز گذشــته نیز در راســتای 
برنامه ریزی صورت گرفته مبنی بر بررسی مشکلات عمرانی، 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی حوزه شهرستان جلسه ای با 
حضور مدیر آب و فاضلاب روســتایی شهرستان و معاونان 
شرکت آب و فاضلاب روستایی استان برگزار شد و پیشرفت 

فیزیکی پروژه ها موردبحث و بررسی قرار گرفت.
وی در پایان گفت: حل مشکلات زیرساختی در روستاها 
موجب ماندگاری جمعیت و تداوم فعالیت ساکنان روستاها 

در عرصه تولید و رونق کشاورزی خواهد بود.

معاون استاندار لرستان:
460 میلیارد تومان تسهیلات

 برای طرح اشتغال فراگیر در استان 
لرستان اختصاص یافت

امور  هماهنگی  معاون  استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
اقتصادی و توسعه منابع استاندار لرستان گفت: بیش 
از 460 میلیارد تومان تســهیلات برای طرح اشتغال 

فراگیر در استان اختصاص یافت.
مهرداد غضنفری روز گذشــته در جلسه شورای اشتغال 
فراگیر اظهار داشــت: طرح اشــتغال فراگیر می بایست مورد 
بازنگری قرار گیــرد اما به صورت کلی چارچوب کار به این 

شکل خواهد بود که البته باید مورد تغییر قرار گیرد.
وی با بیان اینکه این طرح باید به نحوی تغییر داده شود 
که دســتگاه ها مجاب به اجرای آن شــوند افزود: در همین 
راســتا باید ظرف 24 تا 48 ســاعت آینده تفاهم نامه ای که 
در مرکز صورت گرفته توســط دستگاه ها تنظیم و بر اساس 

بازنگری به امضا برسد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توســعه منابع استاندار 
لرستان با بیان اینکه در این طرح سهم شهرستان ها تنظیم 
و بایــد بین آنهــا حالت رقابتــی ایجاد شــود چراکه همه 
شهرستان ها ممکن اســت مدعی شوند و عرصه اگر رقابتی 
باشــد بهتر بوده و کار به صورت مؤثرتری پیگیری می شود، 
افزود: باید بررسی شود موضوع رونق تولید در طرح، بانک ها 
را بــا کندی در کار مواجه نکنــد و مانعی برای پرداختن به 
این موضوع نشــود چراکه این موارد باید در کنار هم اتفاق 

بیفتند.
وی خاطرنشــان کرد: در سامانه بهین یاب برای پرداخت 
تسهیلات موضوع چک برگشتی مانعی ندارد اما در این طرح 

بیان شده است.
غضنفری بــا بیان اینکه حــدود 460 میلیــارد تومان 
تســهیلات برای این طرح تعیین شــده است، تصریح کرد: 
باید سهم بخشــی را تعیین و مناطق را به عهده دستگاه ها 

گذاشته می شود و در این رابطه خود باید پاسخگو باشد.

خبــر

استانها
sepehr.ostanha@gmail.com

نارضایتی مردم از وضعیت نابسامان بیمارستان شهدای هفتم تیر دورود

تکمیل طرح نوسازی بیمارستان چاره ساز حل معضلات کنونی
شهروندان  استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
دورودی از وضعیت نابســامان بیمارستان 
شهدای هفتم تیر این شهرستان گلایه مند 
بوده و به همین دلیــل باید اقدامات لازم 
در جهت خدمت رســانی هر چه بیشتر به 
شهروندان در دســتور کار مسئولان قرار 

گیرد.
شهرستان  هفتم تیر  شــهدای  بیمارســتان 
دورود در ســال 1365 شــروع بــه کار نمود و 
اکنون نیز بخش های مختلف، تحت عنوان تنها 
مرکــز جراحی، داخلی و فوریت های پزشــکی 

ناشی از حوادث شهرستان دایرمی باشد.
این بیمارستان دارای بخش های متعدد بوده 
که روزانه تعداد زیــادی از مردم برای درمان و 

معالجه به آن مراجعه می کنند.
بخش نوزادان و اطفال این بیمارستان یکی 
از بخش های مهم آن اســت کــه روزانه تعداد 
زیادی از نــوزادان تازه به دنیا آمده یا چند روز 

به دنیا آمده در آن بستری می شوند.
با وجود گزارش هــای خوب از ارائه خدمات 
مطلوب به بیماران و همراهان که داده می شود، 
اما همراهان بیماران حرف ها و گلایه های زیادی 

از این بیمارستان دارند.
با توجــه به اینکــه ارائه خدمــات درمانی 
مناســب و باکیفیت از جمله نیازهای مهم هر 
شهروند دورودی اســت، انتظار می رود این کار 
به بهترین نحو توسط سازمان های مربوطه انجام 

شود.
از ســوی دیگر مردم این شهرســتان انتظار 
دارند هر چه ســریع تر شــرایط بــرای تکمیل 
طرح های در دســت احداث این بیمارســتان و 

نوسازی آن مهیا شده تا مشکلات کمتر شوند.
     لزوم کاهش مشکلات بیمارستان 

هفتم تیر
زهرا کریمی یکی از مراجعه کنندگان به این 
بیمارستان گفت: باید رفتار کارکنان با همراهان 
کمی بهتــر باشــد، همراهان بیمــار نگران و 
ناراحت حال بیماران شان هستند و این موضوع 
باید مورد توجه پرســتار به عنوان اسوه صبر و 

استقامت قرار گیرد.
وی افــزود: از ســوی دیگر باید مســئولان 
شــرایط کنونی این بیمارســتان را ساماندهی 
کرده تا مــردم بتوانند در شــرایط مناســبی 

خدمات دریافت کنند.
     کمبــود پزشــک متخصص در 

بیمارستان هفتم تیر
با نارضایتــی از وضعیت  کبری حاجیونــد 
بیمارســتان شــهدای هفتم تیــر دورود، بیان 
داشــت: خدمات رســانی بیمارســتان در حد 
مطلوبی نیســت و گاه اتفــاق افتاده که در این 
بیمارســتان به علت نبودن پزشــک متخصص 
مجبور شده ایم به دیگر مراکز درمانی شهرهای 

هم جوار مراجعه کنیم.
وی ادامه داد: بیشــتر مواقع این بیمارستان 

با تعداد کم پزشــک عمومی برخوردار اســت 
و این برای شــهری با جمعیت دورود بســیار 

نگران کننده است.
     وضعیت اسفناک بخش تزریقات 

بیمارستان
حاجیوند خاطرنشــان کرد: بخش تزریقات 
اورژانس بیمارستان شــهدای هفتم تیر دورود 
اکنون در محوطه بیمارستان داخل دو کانکس 
مســتقر و باعث ایجــاد نارضایتی مراجعان این 

بخش شده است.
همراهــان دیگــر بیماران از نبــود محوطه 
مناسب، بوی بد فاضلاب بیمارستان، نامناسب 
بودن فضای اورژانس، داروخانه و فضای زشــت 

این بیمارستان گلایه هایی داشتند.
     ساخت مجدد بیمارستان

مدیــر داخلی بیمارســتان شــهدای هفتم 
تیر دورود در خصــوص نارضایتی مردم از این 
بیمارستان، بیان داشــت: این بیمارستان برای 
بهبود شاخص های درمانی در حال ساخت وساز 

است و باید مردم صبر و تحمل داشته باشند.
لیــلا بیات افزود: با کمبود پزشــک عمومی 
مواجه هســتیم تا حدودی کمبود پزشــک در 
اورژانس و یک پزشک در درمانگاه و یک پزشک 

در اورژانس داریم.
وی با بیان اینکه این بیمارســتان با کمبود 
پزشــک متخصص روبروســت، افزود: لیســت 
کمبــود پزشــک های متخصص را با مشــورت 
سرپرســت بیمارستان شهدای هفتم تیر دورود 
و با پیگیری نماینده دورود و ازنا و رئیس علوم 
پزشکی لرســتان ارائه کرده که انشاالله در این 

ماه کمبود پزشک متخصص حل می شود.
این مســئول به بخش تزریقات که در یک 
کانکس است اشاره کرد و گفت: کاملًا به مردم 
حق می دهیــم، به خاطر نبود مکان مناســبی 

مجبور شده ایم تزریقات در کانکس باشد.
بیــات ادامــه داد: بخش تزریقــات از بخش 
خصوصی خارج و به بخش دولتی انتقال داده شده 
و به خاطر نارضایتی مردم از نیروهای پرستار این 

بیمارستان در این بخش استفاده می کنیم.
     ســاماندهی بخــش تزریقــات 

بیمارستان
مدیر داخلــی بیمارســتان هفت تیر دورود 
تأکیــد کرد: به زودی کانکــس بخش تزریقات 
جمع آوری شــده و ایــن بخش به ســاختمان 

پیش ساخته انتقال پیدا می کند.
وی اظهار داشت: فقط بیماران بستری، زنان 
و زایمان و بیماران دیالیزی می توانند با ماشین 

وارد بیمارستان شوند.
بیات با اشــاره به اینکه بیمارســتان نیاز به 
محوطه ســازی دارد، یادآور شــد: بیماری که 
در بیمارســتان بستری شده قطعاً به محوطه ای 
جهت قــدم زدن نیاز دارد محوطه ســازی در 
برنامه کاری بیمارســتان بوده و طرح آن نیز به 

دانشگاه علوم پزشکی داده شده است.

مدیر داخلی بیمارستان شهدای هفتم تیر با 
اشاره به اینکه حل شدن مشکلات رفاهی باعث 
ماندگاری پزشــکان خواهد شد، افزود: با ایجاد 
ســوئیت و مهدکودک برای همکاران سعی در 

فراهم کردن امکانات رفاهی هستیم.
وی گفت: برای حل شدن معضل کانکس ها، 
جمــع آوری آن هــا و انتقــال به ســاختمان 
پیش ســاخته برای محل تزریقات، اتاق پزشک، 
درمانــگاه عمومــی در طبقه بــالای آن محل 

استراحتگاه همکاران در نظر گرفته ایم.
بیات به دایر شدن دو داروخانه در بیمارستان 
اشــاره کرد و گفت: یک داروخانه در ساختمان 

اورژانس و دیگری در درمانگاه قرار می گیرد.
     حل شــدن مشکل بخش زایمان 

بیمارستان در بهمن ماه
مدیر داخلی بیمارســتان شهدای هفتم تیر 
با اشاره به نارضایتی مردم از بخش زایمان این 
بیمارستان بیان کرد: این بخش زایشگاه موقت 
اســت، اگر مشکل برق و آسانســور ساختمان 
جدید حل شــود بهمن ماه قطعاً مشکل بخش 

جدید زایشگاه مذکور حل خواهد شد.
وی ادامه داد: اگر مردم صبر و تحمل داشته 
باشــند 90 درصد پروژه های ساخت وســاز در 
بیمارســتان شــهدای هفتم تیر دورود تا سال 

آینده به نتیجه خواهد رسید.
بیات با بیان اینکه به خاطر نبود نیروی بومی 
مجبور به جــذب نیروهای غیربومی شــده ایم 
اضافه کــرد: به دنبال جذب نیــروی غیربومی 
در بیمارستان نیستیم، به رشته های هوشبری، 
اتــاق عمل، مامایی نیاز بوده و اگر نیروی بومی 
متخصص در این رشــته ها باشد قطعاً در جذب 

کوتاهی نخواهیم کرد.
مدیر داخلی بیمارستان شهدای هفتم دورود 
در مورد نحوه برخورد پرستاران این بیمارستان 
نیــز گفــت: جهت نحــوه برخورد بــا بیماران 
دو نفر مــددکار قرار داده ایم کــه از همراهان 
بیماران سؤال و جواب کرده و به صورت ماهانه 
کلاس هــای توجیهی اصول رفتــاری کارکنان 

برگزار می شود.
وی اشــاره کرد: تخت اورژانس بیمارستان 
شهدای هفتم تیر از 13 تخت به 30 تخت و در 
بخش زنان و زایمان نیز بیشتر می شود و بخش 
ICU این بیمارستان از شش تخت به 21 تخت 

تجهیز خواهد شد.
بیات تصریح کرد: سونوگرافی و سی تی اسکن 
در بخــش خصوصی کار می کننــد و به بخش 
دولتی درخواست داده ایم که در صورت بررسی 
درخواست سی تی اسکن قطعاً خریداری خواهد 

شد.
مدیر داخلی بیمارستان شهدای هفتم تیر از 
مردم خواســت در شرایط بحرانی همکاری و تا 
پایان ساخت وساز ساختمان صبر داشته باشند.

     نوسازی و تعمیر بیمارستان دلیل 
اصلی بروز مشکلات کنونی

معاون شبکه بهداشــت و درمان دورود نیز 
درخصوص وضعیت بیمارســتان شهدای هفتم 
تیــر در پی نارضایتی مردم از این بیمارســتان 
بیان داشــت: بیش از 40 سال از عمر سازه این 
بیمارســتان می گذرد، با توجه بــه عمر بالای 
بیمارستان شهدای هفتم تیر نیازمند تعمیرات 

جدی و اساسی بود.
وی افزود: تنها بیمارستان جنرال شهرستان 
دورود در حال ساخت وساز است و مردم باید تا 

تکمیل شدن این بیمارستان صبر کنند.
اینکــه کانکس های  بــا بیان  توران چگنی 
تزریقات بیمارستان شــهدای هفتم تیر هرچه 
ســریع تر جمع آوری می شــود، افــزود: بخش 
تزریقــات و پزشــک عمومــی به ســاختمان 

پیش ساخته جدید انتقال پیدا می کند.
این مسئول به حل کمبود پزشک متخصص 
و توزیع پزشــک در آبان ماه اشاره کرد و گفت: 
به میــزان فارغ التحصیل دانشــگاهی شــبکه 
بهداشت و درمان می تواند، پزشک جذب کنند.

وی تأکیــد کــرد: بحث توســعه اورژانس، از 
مهم ترین کارهای در حال انجام اســت، ساختار 
اورژانس قبلی بیمارستان شهدای هفتم تیر دورود، 

برای جمعیت این شهرستان قابل قبول نیست.
معاون شــبکه بهداشــت و درمان دورود با 
اشاره به توسعه بخش دیالیز تصریح کرد: بخش 
زنان و مردان و اضافه شدن دستگاه آنژیوگرافی 

در این بخش در حال رایزنی هستیم.
وی ادامه داد: بخش دیالیز در تشــخیص و 
اقدامــات درمانی برای بیماران قلبی به شــکل 
اورژانس در سطح شــهر در حال انجام است و 

کلینیک های تخصصی فعال تر می شود.
چگنــی به اشــاره بــه افزایــش تخت های 
بیمارستان خاطرنشان کرد: تخت های اورژانس، 
زایشگاه و بستری اضافه خواهد شد و در بخش 
ICU تخت های بیمارســتان در حال افزایش 

است.
معاون شبکه بهداشت و درمان دورود با بیان 
اینکه وضعیت بیمارســتان شــهدای هفتم تیر 
دورود موقت می باشد، گفت: مردم باید صبوری 
به خرج دهند تا هرچه ســریع تر ساختمان های 
بیمارســتان تکمیل و گام بلندی در راســتای 

توسعه بیمارستان فعلی صورت گیرد.
آنچه مهم اســت، ســلامتی و تــلاش برای 
توسعه فرهنگ تکریم ارباب رجوع در مکان های 
عمومی به خصوص بیمارستان شهدای هفتم تیر 

دورود است.
به نظر می رسد برگزاری دوره های آموزشی 
در خصوص نحوه رفتار با بیماران و همراهان یا 
چگونگی بســتری بیماران یکی از موارد مهم و 

مورد توجه باشد.
به کارگیری پزشکان عمومی و متخصص در 
بخش های مختلــف از موضوعات مهم بوده که 
امیدواریم مورد توجه مســئولان علوم پزشکی 

استان لرستان قرار گیرد.

مشاور بهداشتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان:

شاخص های مرگ ومیر مادران باردار و کودکان در لرستان کاهش  یافت
ســپهرغرب، گروه اســتان ها: مشاور 
پزشکی  دانشــگاه علوم  رئیس  بهداشت 
لرســتان گفت: شــاخص های مرگ ومیر 
مادران باردار و کودکان زیر دو سال و پنج 

سال در لرستان کاهش پیداکرده است.
طهماســب نظری اظهار داشت: شاخص های 
سلامت استان لرستان طی سال های گذشته و 
در حال حاضر تغییرات خوبی داشــته اســت و 
در اثر اقدامات بهداشتی و فعالیت های همکاران 
ما در سطح استان لرســتان منجر به تغییر در 

شاخص ها شده است.
وی افزود: دو شاخص مهم مرگ ومیر مادران 
باردار و کودکان وجود دارد که برای ما ارزشمند 
است که دنبال این می باشم در برنامه ریزی های 
دانشگاه علوم پزشــکی آن ها را اصلاح و بهبود 

ببخشیم.
مشــاور رئیــس دانشــگاه علوم پزشــکی 
لرستان عنوان کرد: درگذشته آمار مرگ ومیر 
ناشــی از حاملگی، زایمــان و عوارض آن بالا 
بــوده اما در طی چند ســال اخیــر این آمار 
کاهش پیداکرده اســت، می توان گفت از پنج 

ســال پیش که مرگ ومیر ما حدود 22 درصد 
هزار نفر را داشتیم و اگر امسال تا پایان سال 
همین روند حفظ شــود تنها یــک نفر مرگ 
مادر باردار را در لرســتان داشــته ایم و آمار 
مرگ ومیــر مادران بــه کمتر از 12 درصد در 

برسد. هزار 
وی بیان کرد: در شــاخص مرگ ومیر کودکان 
زیر دو ســال و پنج سال در لرستان و شهرستان 
پلدختر نیز روند خوبی در ســال های گذشــته 
داشتیم به طوری که این اتفاق به 12 درصد رسیده، 

درحالی که درگذشته این آمار بیشتر بوده است.
نظری گفت: حاصل این تلاش ها این بوده 
که شــاخص های مرگ ومیر کودکان و مادران 
بــاردار روندی را طی بکند که با شــاخص و 
میانگین کشــوری همخوانی داشــته باشــد 
و گاهــاً شــاخص مرگ ومیر مادر بــاردار در 
لرســتان از میانگین کشوری کاهش بیشتری 

را داشته باشد.
وی تأکیــد کــرد: بــا توجــه بــه اینکه 
برنامه هایمان در لرســتان به نحوی است که 
همه شهرستان ها بر اساس برنامه ریزی سالانه 

عمل می کننــد بنابراین تفاوت چشــمگیری 
در ارتبــاط با مرگ ومیر نداریم و شهرســتان 
پلدختر نیز یکی از شهرســتان هایی است که 
آمــار مرگ ومیر مادران و کودکان از کل آمار 
لرســتان تبعیت می کند و با میانگین استانی 

دارد. همخوانی 
مشاور رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان 
درباره شاخص مرگ ومیر کودکان نیز گفت: در 
بحث شــاخص های مرگ ومیر کودکان زیر دو 
ســال و پنج سال شــاخص پوشش ایمن سازی 
تقریباً 100 درصد اســت و شــاخص مراقبت 
مادران باردار بالای 95 درصد، شاخص مراقبت 
کودکان زیر دو ســال تقریبــاً بالای 95 درصد 
اســت شــاخص هایی اســت که ما می توانیم 

خودمان را با آن بسنجیم.
وی در رابطه با مشــکلات بهداشت عمومی 
نیز اظهار داشــت: ما در بحث زباله ها، بهداشت 
محیطــی و فضــولات حیوانی در روســتاها با 
مشــکل روبه رو هســتیم و علتش این است که 
در برخی مشکلات و چالش های بهداشتی باید 
ارگان ها و مردم کمک کنند، ما در شاخص هایی 

که خود دانشــگاه علوم پزشــکی لرستان اقدام 
می کنــد و به نوعی این شــاخص ها در اختیار 
دانشــگاه علوم پزشکی است با تلاشی که انجام 
می گیرد و امکاناتی که در اختیارمان است این 

شاخص ها را توانستیم ارتقا بدهیم.
نظری افزود: در شــاخص های عمومی نیز 
پیشــرفت خوبی داشــتیم اما چــون نیازمند 
حمایت ســایر ارگان ها و همکاری مردم است 
یک مقــدار در این شــاخص ها نیازمند کار، 
تلاش بیشــتر و مشارکت ســه رأس دانشگاه 
علوم پزشــکی لرستان، دســتگاه ها و ارگان ها 
مختلف و مردم هســتیم تا بتوانیم بهداشــت 
عمومی و وضــع موجود را که خودمان هم از 
آن راضی نیســتیم را در این شاخص ها ارتقا 

دهیم.
وی عنوان کرد: وزارت بهداشــت و دانشگاه 
علوم پزشکی در حالت غیرعادی و اضطرار برای 
به حداقل رســاندن صدمه به مــردم و افزایش 
ارتقای ســلامت آن ها در مناطــق حادثه خیز 
برنامه هایی دارد و اقداماتی در این راســتا انجام 

می دهد.


